

[外語教學中心]選修英語課程-115 學年度第 1 學期選課注意事項

1. 依據 114 年 5 月 21 日教務會議決議，全面實施取消學生須先參加校外外語能力檢核後方可修習「選修英語」課程之規定。同學可直接選修「選修英語」相關課程；請有意選修者(大二(含)以上學生)，於選課系統開放期間完成線上選課。
2. 「選修英語」課程
 - (1) 自 113(1)學期起，「選修英語」課程規劃調整，針對不同主題規劃為以下四大課群：
 - A. 英語檢定課群
 - B. 職場英語課群
 - C. 專業英語課群
 - D. 多元文化課群每門課程皆標記課程難易度，提供參考。(比照「全民英檢」考試程度)
※請詳見選修英語課程簡介：<https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-209.php?Lang=zh-tw>
 - (2) 修習資格：
 - A. 大二(含)以上學生始可修習「選修英語」課程。(請詳閱本校「外語教學中心」網頁→中心法規)
 - B. 不開放大一生修習「選修英語」，但通過免修大一英文申請者可修習「選修英語」之進階英語課程(包括「托福聽力與口說」、「進階英語閱讀與寫作」、「中高級英檢聽講」課程)。
※進階英語課程相關連結：<https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-5355.php?Lang=zh-tw>
 - (3) 選課：
 - A. 「選修英語」課程之開課明細與選課代號，請至「課程綱要查詢系統」，點選右側  進行完整查詢，於開課單位中選擇「外語教學中心」，以查詢所有「選修英語」課程資料。
 - B. 「選修英語」每班修習人數之上限為 64 人(修課人數視課程屬性不同而有異動)。
 - C. 各年級選課優先順序為：(1)大四→(2)大三→(3)大二
 - D. 為保障同學選課權利，每人每學期至多可選修兩門「選修英語」課程(共 4 學分)。
3. 上述所有課程相關修課規定皆以外語教學中心最新公告為準。

[Foreign Language Center] Elective English Courses - Course Registration Guidelines for the First (Fall) Semester of Academic Year 2026–2027

1. **According to the resolution passed at the Academic Affairs Meeting on May 21, 2025, the requirement that students must first take an off-campus foreign language proficiency test before enrolling in “Elective English” courses has been completely abolished. Students may now directly enroll in Elective English courses. Students who wish to enroll (sophomores and above) should complete online course registration during the designated registration period through the course selection system.**
2. **Elective English Courses**
 - (1) Beginning in Semester 113(1), the Elective English curriculum has been restructured into the following four categories based on different themes:
 - A. English Proficiency Test,
 - B. Workplace English,
 - C. English for Specific Purposes,
 - D. Multiculturalism English.Each course is labeled with a course difficulty level for students’ reference (based on the GEPT proficiency levels).
※Please refer to the Elective English Course Introduction: <https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-209.php?Lang=zh-tw>
 - (2) Eligibility Requirements:
 - A. Only sophomore students and above are eligible to enroll in Elective English courses. (Please refer to the regulations on the Foreign Language Center website → Regulations.)
 - B. Freshmen are not permitted to enroll in Elective English courses. However, students who have been approved for exemption from Freshman English may enroll in advanced English courses under Elective English, including “TOEFL Listening and Speaking,” “Advanced English Reading and Writing,” and “English Test Preparation-High-Intermediate Listening and Speaking.”
※ For information on advanced English courses: <https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-5355.php?Lang=zh-tw>
 - (3) Course Registration:
 - A. **For the list of Elective English courses and course codes, please visit the Course Catalog System and click  icon on the right for a complete search. Under “Offering Unit,” select “Foreign Language Center” to view all Elective English course information.**
 - B. The maximum enrollment for each Elective English course is 64 students (the actual number may vary depending on the course type).
 - C. Registration priority by grade level is as follows:(1) Seniors → (2) Juniors → (3) Sophomores
 - D. **To ensure fair access to course registration, each student may enroll in a maximum of two Elective English courses (4 credits total) per semester.**
3. All course-related regulations mentioned above are subject to the latest announcements issued by the Foreign Language Center.